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Møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen d. 23. januar 2024, kl. 17 i Beboerhuset 

 

Deltagere: Asbjørn Kaasgaard, Henning Nielsen, Lars Josephsen, Preben Møller Whitt, Erik Rasmussen, Gert 

Vincent (ref.), Mette Rathsach (sekretariatet). 

 

 

Dagsorden 

1. Høringssvar om toiletprioriteringsplan 

2. Høringssvar om Forslag til plantillæg 2024 til Spildevandsplan 2018 

3. Dispensation til fortsættelse af madboderne på Refshaleøen 

4. Bodenhoffs Plads 

5. Forslag til datoer til afvikling af halvårsmøder med lokaludvalget og TMF’s planenheder og Område 

for Bygninger 

6. Eventuelt 

7. Næste møde 

 

Asbjørn var mødeleder og Gert var referent. 

 

1. Høringssvar om toiletprioriteringsplan 

For Christianshavns vedkommende indeholder planen følgende: 

 

• Etablering af nyt toilet på Bodenhoffs Plads, døgn- og helårsåbent 

• Renovering af toiletter på den bemandende legeplads på Christianshavns Vold 

• Øget rengøringsfrekvens og vedligeholdelse af toilettet på Christianshavns Torv 

 

Der var enighed om at foreslå etablering af toiletter ved Trangravsbroen ud for restaurant Popl samt på 

Kriminalforsorgens parkeringsplads, Strandgade 100.  

Kommentarer fra Facebook viser, at borgerne giver udtryk for, at der er for få toiletter generelt i 

København. Dette skal medtages i høringssvar. 

 

Beslutning: 

Sekretariatet udarbejder indstilling til høringssvar til kommende CLU-møde med ovenstående 

bemærkninger indarbejdet.  

 

2. Høringssvar om Forslag til plantillæg 2024 til Spildevandsplan 2018 

Eneste projekt i planen, der vedrører Christianshavn, er kloakering af Refshaleøen. Der var ingen 

bemærkninger til planen. 

Kloakering af Christiania blev drøftet. 

 

Beslutning: 

Sekretariatet udarbejder indstilling til høringssvar til kommende CLU-møde, hvoraf det fremgår, at 

Lokaludvalget ikke har bemærkninger til planen, samt at Lokaludvalget går ud fra, at der sker en afklaring 

af, om der er den fornødne kloakering på Christiania.  

 

3. Dispensation til fortsættelse af madboderne på Refshaleøen 

Teknik- og Miljøforvaltningen har udsendt nabohøring om forlængelse af dispensation til madmarked på 

Refshaleøen. Der var ingen bemærkninger til høringen. 
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Beslutning: 

Sekretariatet udarbejder indstilling til høringssvar til kommende CLU-møde hvoraf det fremgår, at 

Lokaludvalget er positivt indstillet på en forlængelse af dispensationen til madmarked på Refshaleøen. 

 

4. Bodenhoffs Plads 

I forlængelse af Teknik- og Miljøforvaltningens præsentation af kommende genopretning af Bodenhoffs 

Plads har Sekretariatet fremsendt en trafiksaneringsplan udarbejdet af Københavns Kommune i 2004 for 

området nord for Torvegade (som også indeholder ideer til indretning af Bodenhoffs Plads), samt et 

projektforslag fra Lokaludvalget fra 2014 om en ny grøn og trafiksikker Bodenhoffs Plads. 

 

I betragtning af at kommunen både skal lave en genopretning af hele Bodenhoffs plads, og der er planlagt 

etablering af et nyt toilet på pladsen, skal vi have en dialog med Teknik- og Miljøforvaltningen om 

mulighederne for at realisere ønsker til begrønning af pladsen samt forbedring af trafikforholdene. 

 

Beslutning: 

Sekretariatet udarbejder indstilling til kommende CLU-møde med forslag om brev til Teknik- og 

Miljøforvaltningen med ønske om dialog om begrønning og forbedring af trafiksikkerhed på Bodenhoffs 

Plads med udgangspunkt i planerne fra hhv. 2004 og 2014. 

 

5. Forslag til datoer til afvikling af halvårsmøder med lokaludvalget og TMF’s planenheder og Område for 

Bygninger 

Der foreslås mødes i forbindelse med BTH-møde tirsdag den 16. april 2024, kl. 17.00; alternativt tirsdag den 

14. maj 2024, kl. 17.00 (i så tilfælde flyttes BTH-mødet fra den 21. maj). 

 

6. Eventuelt 

Lars orienterede om en drøftelse med Lynetteholmsgruppen om nedsættelse af en arbejdsgruppe, der skal 

arbejde med udviklingen af København set i langtidsperspektiv frem til 2075; særligt i forhold til 

trafikudvikling. Asbjørn gjorde opmærksom på, at Teknik- og Miljøforvaltningen arbejder med et 

trafikparadigme for hele København. Lars vil se nærmere på materialet fra forvaltningen, og vurderer om 

det giver anledning til at revurdere ønsket om en arbejdsgruppe.  

 

Asbjørn orienterede videre om orienteringen fra Teknik- og Miljøforvaltningen. Der forventes et forslag til 

paradigme i høring i lokaludvalgene i april, for derefter at blive fremlagt for Teknik- og Miljøudvalget i juni. 

Umiddelbart lyder svarfristen som kort. Asbjørn orienterer Lokaludvalget på det kommende møde. 

 

Preben foreslog, at Lokaludvalget sender en støtteerklæring til kommunen om forslaget fra Amager Øst 

Lokaludvalg vedr. passage for roere mellem Inderhavnen og Østhavnen, som blev rundsendt til 

lokaludvalgsmedlemmerne den 20. december 2023. Der var opbakning til dette. 

 

Beslutning: 

Sekretariatet udarbejdet indstilling til kommende CLU-møde med støtteerklæring til forslaget fra Amager 

Øst Lokaludvalg. 

 

7. Næste møde 

Næste møde er tirsdag den 20. februar 2024, kl. 17.00 i Beboerhuset. 

 

Øvrige mødedatoer i 2024 (alle kl. 17.00): 

12/3, 16/4, 21/5 (OBS! Mødet flyttes måske til 14/5), 11/6, 20/8, 17/9, 22/10, 19/11, 10/12. 


